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        Aan de leden van de Gemeenteraad 
 
 
             Datum:  2 april 2024 
    Onderwerp:  Beantwoording schriftelijke vragen menstruatiearmoede 
Ons kenmerk:   
 

 
 
 
 
Geachte mevrouw, heer, 
 
Op 21 augustus 2024 heeft de fractie van de PvdA schriftelijke vragen 
gesteld over menstruatiearmoede. 
De vragen luidden als volgt (cursief) en de antwoorden zijn toegevoegd: 
 
Tijdens Wereld Menstruatie dag op 28 mei 2024 zijn er, namens de 
gemeente, menstruatiepakketten uitgedeeld bij bedrijven en scholen. Om 
hiermee aandacht te vragen voor menstruatiearmoede, omdat dit nog 
steeds een serieus probleem is onder zowel jongeren als volwassenen. 
Terwijl toegang tot menstruatieproducten een basisbehoefte is. Niemand 
zou belemmerd moeten worden in hun dagelijkse activiteiten door een 
gebrek aan deze producten.  
 
We juichen het uitdelen van menstruatiepakketten aan ondernemers en 
scholen dan ook zeer toe. Maar we zien hier graag structureel beleid op 
gevoerd worden. In de raadsvergadering van 10 maart 2022 is een motie 
over menstruatiearmoede ingetrokken na een toezegging van de 
wethouder.  
Het onderwerp zou meegenomen worden in de armoedeconferentie. Hier is 
tot op heden, voor zover ons bekend, nog niets concreets uit gekomen. 
Daarom heeft de PvdA de volgende vragen voor het college: 
 
1) Is het college bereid om een gemeentelijk beleid te ontwikkelen en 
implementeren dat specifiek gericht is op het bestrijden van 
menstruatiearmoede? 
 
Menstruatiearmoede is het gebrek aan toegang tot essentiële 
menstruatieproducten door financiële beperkingen. Het nationaal 
armoedefonds heeft daarom diverse menstruatie uitgifte punten ingericht, 
ook in de gemeente Hoogeveen. In onze bredere aanpak van onze 
armoedebestrijding hebben we aandacht aan alle aspecten van armoede, 
ook voor menstruatiearmoede. Ons doel daarbij is om via een gerichte 
persoonlijke benadering geldzorgen bij onze inwoners te verminderen. We 
hebben daarom ook geen specifiek beleid ontwikkeld op dit thema. 
 
Zo ja, welke stappen worden er ondernomen en op welke termijn kan dit 
beleid verwacht worden? 
 
Armoede bestrijden vraagt om maatwerk. Onze persoonsgerichte aanpak 
laat ruimte voor maatwerk, waarbij we per situatie en vraag kunnen 
beoordelen welke interventies er nodig zijn en deze inzetten. 
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Zo nee, waarom niet en welke alternatieve maatregelen stelt het college 
voor om dit probleem aan te pakken? 
 
Naast de aanpak die we in ons eerste antwoord beschrijven, stellen we op 
dit moment geen alternatieve maatregelen voor. 

 
2) Kan het college aangeven of er budget beschikbaar is of beschikbaar 
gesteld kan worden om initiatieven ter bestrijding van menstruatiearmoede 
te ondersteunen? 
 
Het college heeft in de programmabegroting budget opgenomen voor de 
brede aanpak armoedebestrijding. De menstruatie uitgiftepunten worden 
op dit moment gefinancierd vanuit het landelijke Armoedefonds. 
 
Indien er geen budget beschikbaar is, is het college bereid om te 
onderzoeken welke financiële middelen er vrijgemaakt kunnen worden?  
  
Op dit moment is er geen noodzaak om extra financiële middelen vrij te 
maken, maar mocht de situatie daar om vragen zullen wij dit onderzoeken. 
 
3) De gemeente heeft slechts vier locaties (drie in Hoogeveen en één 
in Hollandscheveld) die te vinden zijn als menstruatieproducten 
uitgiftepunt. Zijn er samenwerkingsverbanden met scholen, 
maatschappelijke organisaties en andere relevante instanties om het aantal 
uitgiftepunten uit te breiden? 
 
Ja, we hebben en onderhouden contact met diverse organisaties. Zo biedt 
de voedselbank en stichting Het Minimaatje mogelijkheden op het gebied 
van menstruatiearmoede. Ook zijn er initiatieven bij verschillende kerken 
en weten we van een aantal ondernemers die af en toe ook een helpende 
hand toesteken. 
 
In zomerperiodes waarin de scholen zes weken dicht zijn gaan de 
menstruatie en de armoede zelf niet met vakantie. Hoe komen scholieren 
in die weken aan hun producten? Kan het college de mogelijkheden 
onderzoeken om uitgiftepunten te creëren bij bijvoorbeeld zwembaden en 
recreatieve voorzieningen? 
 
Op dit moment kunnen onze inwoners in de zomerperiode terecht bij de 
bibliotheek. In de bibliotheek is een menstruatie uitgifte punt. We zijn 
inmiddels in contact met het armoedefonds om het aantal uitgifte punten in 
Hoogeveen uit te breiden. 
 
4) Bewustwording creëren rondom dit thema is zeer belangrijk. Omdat 
menstruatiearmoede niet alleen de fysieke gezondheid, maar ook het 
sociale en emotionele welzijn van iemand kan aantasten. Is het college 
bereid om de bewustwording rondom menstruatiearmoede te vergroten 
door middel van voorlichtingscampagnes op scholen en binnen de 
gemeenschap?  
 
In de aanpak armoedebestrijding is goede communicatie een belangrijk 
onderwerp. Aandacht voor menstruatiearmoede en voor de oplossingen die 
voorhanden zijn, hoort hier zeker bij. We gaan kijken in onze brede 
communicatiestrategie hoe dit onderwerp ook een goede plek kan krijgen. 
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Kan het college daarnaast ook inzichtelijk en vindbaar maken voor onze 
inwoners waar de uitgiftepunten van menstruatieproducten zijn? 
 
We gaan samen met de diverse organisaties kijken hoe we, in lijn van het 
antwoord op de vorige vraag, dit kunnen doen.  
  
Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
Jelmer Mulder        Martijn Breukelman 
Gemeentesecretaris       burgemeester 
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